
PROTOKÓŁ Nr 10/X/15
X SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA OPOLSKIEGO

w dniu 27 października 2015 r.

Obrady  X  sesji  Sejmiku  Województwa  Opolskiego  w  kadencji  2014-2018  odbyły  się  w  sali
konferencyjnej im. Orła Białego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego w Opolu, ul.
Piastowska 14 – Ostrówek. Rozpoczęcie: godzina 10.00

Ad 1. Otwarcie obrad.
N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku:  otwieram X sesję Sejmiku Województwa Opolskiego w
dniu 27 października 2015r. Chciałbym przywitać pana posła R. Gallę. Witam Wojewodę Opolskiego,
pana R.  Wilczyńskiego i  Wicewojewodę pana A.  Jastrzembskiego.  Witam Zarząd Województwa
Opolskiego na czele z panem Marszałkiem A. Bułą. Serdecznie witam radnych województwa, także
Sekretarza  Województwa,  pana  A.  Maciąga,  Skarbnika  Województwa  pana  S.  Mazura.  Witam
dyrektorów Departamentów UMWO, obywateli Opolszczyzny i media.
Dzisiaj  przede  wszystkim  pragnę  serdecznie  przywitać  gości  zaproszonych  na  dzisiejszą  sesję
Sejmiku,  którym  wręczymy  odznaczenia:  panią  Annę  Sławiak,  pana  Alfreda  Feliksa  i  panią
Mirosławę Olszewską. Serdecznie państwa witam.
 

Po otwarciu obrad i przywitaniu wszystkich obecnych:

            N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Szanowni Państwo, mamy dzisiaj uroczystość związaną
z nadaniem odznaczeń dla osób zasłużonych. Dlatego w sposób szczególny pragnę jeszcze raz
przywitać osoby zaproszone na dzisiejszą sesję Sejmiku – mieszkańców województwa opolskiego
oraz pracowników Urzędu Marszałkowskiego, którzy zostaną odznaczeni.

I. Uroczyste  wręczenie odznaczeń  Państwowych  nadanych  przez  Prezydenta

Rzeczypospolitej Polskiej:

Z inicjatywy Marszałka Województwa Opolskiego, Andrzeja Buły na wniosek Wojewody
Opolskiego Ryszarda Wilczyńskiego  Prezydent Rzeczypospolitej  Polskiej Bronisław
Komorowski  nadał  pracownikowi  Urzędu  Marszałkowskiego  Województwa
Opolskiego Medal za długoletnią służbę  jako nagrodę za wzorowe i wyjątkowo sumienne
wykonywanie obowiązków  wynikających z pracy zawodowe w służbie Państwa.

Postanowieniem Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej  Medalem  Złotym   za Długoletnią
Służbę odznaczona została: Pani Mirosława Olszewska - Pełnomocnik Zarządu Województwa
ds. Przeciwdziałania Narkomanii – w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Opolskiego.

N.  Krajczy,  Przewodniczący  Sejmiku:  Bardzo  proszę  panią  Mirosławę  Olszewską  o
wystąpienie,  a  Wojewodę  Opolskiego  Ryszarda Wilczyńskiego oraz  Marszałka
Województwa o wręczenie odznaczenia. A Państwa proszę o powstanie.

Po wręczeniu odznaczenia, pamiątkowym zdjęciu i przyjętych gratulacjach Pani M.Olszewska
powiedziała:  Szanowni  Państwo,  chciałam  bardzo  podziękować  za  to  wyróżnienie,  przede
wszystkim właśnie Państwu – dlatego, że moja praca wiąże się z ludźmi. Także chcę powiedzieć,
że „bardzo pasuje mi temat tego odznaczenia” (jeżeli tak można powiedzieć) – bo myślę, że po
to tutaj jestem, żeby służyć ludziom, zwłaszcza tym, którzy mnie potrzebują, tym którzy tego
chcą.  Naprawdę czuję się bardzo wzruszona, ale też dziękuję wszystkim moim koleżankom i
wszystkim moim kolegom.  Dziękuję  także  moim przełożonym,  pan  Marszałek  zwrócił  uwagę
(dając mi tą różę), że z moją osobą nie tylko się wiąże kwiat, ale także kolce. Tak, że myślę, że
bywa różnie. Ale najważniejsze jest to, że tutaj jest moje miejsce. I za to miejsce i za to, że
jestem wśród Was – bardzo, bardzo dziękuję.  
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* * * * * 

II. Uroczyste wręczenie odznaczeń honorowych  Marszałka Województwa Opolskiego  „  Za
Zasługi dla Województwa Opolskiego”.       

     N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku:  Szanowni Państwo, przechodzimy  do    ceremonii

nadania naszego regionalnego wyróżnienia, czyli odznaki honorowej  „Za Zasługi dla Województwa

Opolskiego”. Przyznanie  odznaki  „Za  Zasługi  dla  Województwa  Opolskiego”  jest  aktem

uhonorowania osoby za szczególne zasługi dla regionu „Śląska Opolskiego”. Odznakę honorową

przyznaje  się  osobom,  które  w  istotny  sposób  przyczyniły  się  do  rozwoju  województwa,

wzbogacając dorobek Wspólnoty Samorządowej. Decyzją Marszałka Województwa Opolskiego, po

uzyskaniu pozytywnej opinii „Kolegium Odznaki”, odznaką honorową „Za zasługi dla Województwa

Opolskiego”.

          Wyróżnione zostały dwie osoby, a mianowicie:

         1)  Pani   Anna   S Ł O W I A K  –  Radna Gminy Skoroszyce.

         2)  Pan  Alfred   F E L I K S  –  Prezes Oddziału Zakładowego PTTK w Zawadzkiem.

N.  Krajczy,  Przewodniczący  Sejmiku:  proszę  o  odczytanie rysów  biograficznych

odznaczonych:

            *  Pani Anny SŁOWIAK – odczyta Wiceprzewodnicząca Sejmiku , pani  E. Kurek.

            *  Pana Alfreda FELIKSA – odczyta Wiceprzewodniczący Sejmiku, pan J. Kotyś.

                                         * Pani – ANNA   SŁOWIAK 

Radna Anna Słowiak jest radną Gminy Skoroszyce już czwartą kadencję.                  Jest
osobą  zaangażowaną  w  sprawy  swojej  wsi,  gminy,  powiatu  i  województwa.  Z  jej  inicjatywy
mieszkańcy przystąpili  do "Programu Odnowy Wsi",  którego została liderką                  i
mobilizowała  mieszkańców  do  prac  społecznych.  Z  jej  inicjatywy  powstało  wiele  cennych
projektów, takich jak: odrestaurowanie parku, który stał się miejscem wypoczynku                      i
rekreacji dla mieszkańców wsi oraz odnowienia miejscowych zabytków.  Pani Anna Słowiak na
bazie miejscowego Koła Gospodyń Wiejskich założyła Stowarzyszenie "MAK" w Makowicach,
przez co możliwe stało się pozyskiwanie środków z funduszy zewnętrznych m. in. na promocję
produktów regionalnych wytwarzanych przez miejscowe gospodynie, na organizację wypoczynku
letniego dla dzieci wiejskich i na podtrzymywanie  tradycji w regionie.  Przez organizację m.in.
"Konkursu kiszenia kapusty", którego odbyło się już 6 edycji – promuje województwo opolskie.
Wzmianki o tym konkursie zamieszczają ogólnopolskie stacje telewizyjne. Pani Anna Słowiak –
aktywnie działa w Lokalnej Grupie Działania "Złota Ziemia" w Grodkowie, utworzonej
przez cztery gminy: Grodków, Kamiennik, Pakosławice i Skoroszyce. Jej działalność na tym
polu w istotny sposób przyczyniła się do rozwoju gminy Skoroszyce oraz województwa opolskiego,
wzbogacając dorobek w tych samorządach w dziedzinie kultury, edukacji,  tradycji  i dziedzictwa
narodowego.     

                                           * Pan  –  ALFRED  F E L I K S

Pan Alfred Feliks wstąpił do PTTK w 1969r. Od 1976 r. jest prezesem Oddziału Zakładowego
Polskiego  Towarzystwa  Turystyczno  -  Krajoznawczego  "Huta  Andrzej"  w  Zawadzkiem.  Jest
organizatorem niezliczonej ilości imprez turystycznych realizowanych na terenie Gmin Zawadzkie i
Kolonowskie  oraz  wypraw  krajowych  i  zagranicznych,  w  których  uczestniczą  turyści  z  terenu



województwa  opolskiego  i  rejonów  sąsiednich.  Poprzez  organizację  imprez  krajoznawczo-
turystycznych  potrafił  zainteresować  tą  dziedziną  działalności  zakłady  pracy  oraz  władze
samorządowe  Powiatu  Strzeleckiego,  Gmin  Zawadzkie  i  Kolonowskie.  Od  wielu  lat  pan  Feliks
kładzie  szczególny  nacisk  na  pracę  z  młodzieżą,  która  stanowi  około  50% członków PTTK w
naszym regionie. Niewątpliwą zasługą pana Feliksa jest skuteczne propagowanie wśród młodzieży i
mieszkańców  naszych  gmin  zamiłowania  do  turystycznych  wypraw,  zdobywania  wiedzy  o
zwiedzanych  regionach,  poszanowania  dóbr  kultury  i  przyrody   –  kształtowanie  nawyku  do
aktywnego i zdrowego spędzania wolnego czasu. Jest jednym z inicjatorów projektu dotyczącego
rozwoju  turystycznego  "Doliny  Małej  Panwi"-  współautorem  ścieżek  pieszo-rowerowych
przebiegających po terenie  Gminy Zawadzkie i  Kolonowskie  (ok.  60 km).  Z inicjatywy Prezesa
zaczynając od roku 1979, we wszystkich szkołach na terenie działania Oddziału Zakładowego PTTK
powstały Szkolne Koła Krajoznawczo-Turystyczne. Od tego okresu datowane są cykliczne imprezy
przeznaczone dla dzieci i młodzieży. Z ponad 30-letnim stażem: Zlot Młodzieży Szkolnej "Góra Św.
Anny" (każdorazowo ok. 120 uczestników), Zlot Śladami Dawnego Hutnictwa "Regolowiec" – od
350-500 uczestników. Od momentu wytyczenia ścieżek rowerowych (2000r.) wykrystalizowały się
kolejne  imprezy  cykliczne  (obecnie  o  zasięgu  regionalnym  i  wojewódzkim)  z  głównym
przeznaczeniem dla młodzieży szkolnej: ponad 10-letni Wiosenny i Jesienny Rajd Rowerowy, Rajd
"Rododendrona" i Rajd "Na orientację", w których uczestniczy ok. 200 uczniów. Od 12 lat Oddział
organizuje  Festiwal  Piosenki  Turystycznej,  przeznaczony  dla  Szkolnego  Koła  Krajoznawczo
Turystycznego,  który  wrósł  na  stałe  w  cykl  imprez  regionalnych.  Jest  aktywnym  członkiem
Porozumienia Oddziału PTTK Śląska Opolskiego oraz Opolskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej
w Opolu. Posiada uprawnienia Organizatora Turystyki, Instruktora Krajoznawstwa Regionu i Polski
oraz Instruktora Kształcenia Kadr PTTK. Oddział PTTK w Zawadzkiem, za sprawą Alfreda Feliksa
jest czołową organizacją w regionie, czynnie upowszechniającą aktywne spędzanie wolnego czasu
przez  mieszkańców dużej  części  Opolszczyzny.  Jest  w  tym zakresie  prawdziwym  autorytetem
uznawanym przez władze samorządowe i  kierowników okolicznych zakładów pracy oraz władze
oświatowe.

N.  Krajczy,  Przewodniczący  Sejmiku: Bardzo  proszę  wyczytane  osoby  o  wystąpienie,  a
Marszałka Województwa, Andrzeja Bułę  oraz Wiceprzewodniczącego sejmiku pana
J.Kotysia i Radnego Zdzisława Siewierę o wręczenie odznaczeń.

Odznaczeni  dziękowali  za  odznaczenia  podczas  ceremonii  wręczania  tych  wyróżnień,  po  czym
wspólnie  z  przedstawicielami  Zarządu  Województwa  i  Prezydium  Sejmiku  –  stanęli  do
pamiątkowego zdjęcia.

                                                  *    *    *   *   *   *

Ad 2. Porządek obrad.         

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: informuję Państwa, że na ten moment listę obecności

podpisało 25 radnych. Stwierdzam, że mamy „Quorum” i możemy prawomocnie procedować.

Do  przekazanego  Państwu  29  punktowego  porządku  obrad  proponuję  wprowadzenie  dwóch

punktów, a mianowicie: 

* jako nowy punkt 11 -  Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie
wkładu  na  pokrycie  kapitału  zakładowego  oraz  objęcie  przez  Województwo  Opolskie
udziałów w kapitale zakładowym spółki  z  ograniczoną odpowiedzialnością,  powstałej  w
wyniku przekształcenia Szpitala Wojewódzkiego w Opolu – SPZOZ.

* jako nowy punkt 12 - Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze
bezprzetargowej na rzecz Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej „INVEST PARK” sp. z o.o.
nieruchomości położonych w Skarbimierzu- Osiedlu.  
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Pozostałe punkty zmienią odpowiednio numerację. Czy są głosy sprzeciwu lub inne propozycje. Nie
widzę. Przegłosujemy odrębnie wprowadzenie tych punktów.
                                                        Głosowanie 1
* kto z radnych jest za wprowadzeniem nowego punktu 11 – dot. podjęcia uchwały wyrażającej
zgodę  na  wkładu  na  pokrycie  kapitału  zakładowego  -  w  spółce  z  o.o.  powstałej  w  wyniku
przekształcenia Szpitala Wojewódzkiego w Opolu.
                                                     za – 25 (wszyscy głosujący)
Nowy punkt 11 wprowadzono – jednogłośnie.

                                                        Głosowanie 2
* kto z radnych jest za wprowadzeniem nowego punktu 12 – dot. podjęcia uchwały  w sprawie
wyrażenia  zgody na zbycie  w drodze bezprzetargowej  na rzecz  Wałbrzyskiej  Specjalnej  Strefy
Ekonomicznej „INVEST PARK” sp. z o.o. nieruchomości położonych w Skarbimierzu- Osiedlu. 
                                              za – 22     wstrzym. - 0     przeciw - 1
Nowy punkt 12 wprowadzono do porządku obrad.
Nowy porządek obrad zawiera  teraz  31  punktów i  proszę Biuro  Sejmiku o  przekazanie  wersji
skorygowanej wszystkim Państwu Radnym.

Ad 3. Powołanie sekretarza obrad.

Poproszona przez  Przewodniczącego Sejmiku,  pana N.  Krajczego do  pełnienia  funkcji

sekretarza obrad podczas X sesji Sejmiku pani Radna V. Porowska – odmówiła. W tej sytuacji na

sekretarza obrad powołano zgodnie z listą następnego radnego K. Pyziaka.

Ad 4. Przyjęcie protokołu z I i II części IX sesji Sejmiku Woj. w dniu 8 września 2015 r.

oraz w dniu 9 października 2015r.   

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku:  czy do wyłożonych do wglądu obu części protokołu IX

sesji  Sejmiku  są  uwagi.  Nie  ma.  Stwierdzam,  że  protokół  (obie  części)  –  został  przez  Sejmik

przyjęty.      

              

Ad 5. Informacja Przewodniczącego Sejmiku z prac między sesjami.  

N.Krajczy,  Przewodniczący Sejmiku:  czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie przekazanej

Państwu „Informacji”. Nie widzę. Przechodzimy do następnego punktu.

Ad 6. Sprawozdanie z prac Zarządu Województwa Opolskiego.

N.Krajczy,  Przewodniczący  Sejmiku:  udzielam  głosu  Wojewodzie  Opolskiemu  panu  R.

Wilczyńskiemu.

R.Wilczyński, Wojewoda Opolski: Panie Przewodniczący - Drogi Sejmiku, Panie Marszałku –
Drogi Zarządzie Województwa Opolskiego: ja i Wicewojewoda A. Jastrzembski jesteśmy tu dzisiaj
ostatni raz w rolach Wojewody i Wicewojewody Opolskiego. Przez te ostatnie 8 lat byliśmy tutaj
„Zespołem”.  Jest  to  moment,  w  którym  chciałbym  podziękować  za  te  8  lat  efektywnej,
satysfakcjonującej i sympatycznej współpracy. Współpracy, która przebiegała pod buławą najpierw
Marszałka Województwa, pana Józefa Sebesty, a obecnie pod buławą Marszałka Województwa,
pana Andrzeja Buły. A w Sejmiku pod przewodnictwem najpierw pana Bogusława Wierdaka, a



obecnie pod przewodnictwem pana Norberta Krajczego. To były kluczowe osoby, z którymi przyszło
mi współpracować. Myślę, że ten okres możemy scharakteryzować wielkimi osiągnięciami, w tym
m.in.:  700  mln  zł  zostało  wbudowane  w  zabezpieczenie  przeciwpowodziowe  województwa
opolskiego  i  gospodarkę  wodną.  Możemy  mówić  o  dziesiątkach  rozwiązanych  kluczowych
problemów  również  dla  samorządu  województwa  opolskiego.  Ale  warto  też  pamiętać  o  tych
rzeczach z pozoru małych, ale które są istotne dla nas wszystkich. Myślę o Wierzy Piastowskiej,
która jest symbolem naszego regionu. Myślę o rzeczach prozaicznych jak warunki funkcjonowania
administracji publicznej, poprawa warunków funkcjonowania tak OUW jak i UMWO. To wszystko
zmieniło się „nie do poznania”. Byliśmy współpracującym ze sobą „Zespołem” i ten „Zespół” dobrze
przysłużył  się  regionowi.  I  za  to  jestem bardzo  wdzięczny.  Bo  to  był  obszar  naszej  życiowej
satysfakcji - tak mojej, jak i Wicewojewody A.Jastrzembskiego. Dziękując za te lata współpracy
chciałbym wyrazić  takie  zobowiązanie,  że: „Ja tu zostaję  ze  sprawami regionalnymi.  To
czego tu doświadczyłem i to, co było moją inicjatywą, czy też wspólnymi inicjatywami
– zabieram ze sobą”. Znacie mnie od tej strony, że jak jestem przy jakimś temacie, to staram się
go dalej realizować z możliwie dalszej pozycji. Tak wyglądały tematy wiejskie, tematy dotyczące
dziedzictwa kulturowego, czy gospodarki wodnej. I tak zamierzam to nadal czynić. Mam nadzieję,
że w Sejmiku i w Zarządzie Województwa będę miał dobrych partnerów. Bo uważam, że to, co
zabiera  się  z  regionu  musi  być tworzywem dla  pracy  poselskiej.  I  tak  to  będzie.  Moi  drodzy
chciałbym was gorąco prosić, aby kilka inicjatyw było przez Zarząd Województwa potraktowanych
jako  istotne.  To jest  sprawa programu  „Mikroretencji”  i  tu  panie  Marszałku  i  Wysoki  Sejmiku
proszę, aby „Zespół”, który nad tym pracuje miał komu złożyć materiał i aby była kontynuacja tego
programu. Bo w tym jest wielka szansa dla rozwiązania kluczowych problemów w użytkowaniu
przestrzeni rolniczej, ale  także w przestrzeni publicznej i społecznej. Chciałbym również prosić o
troskę dla dziedzictwa kulturowego, w szczególności dla „Pomnika Historii – Pokój”, który może
być napędem dla tego małego obszaru, ale jakże ważnego dla regionu z punktu widzenia jego
szans  rozwojowych.  Również  kwestie  depopulacji,  kwestie  migracji  –  trzeba  traktować  w
kategoriach misji, służby i powinności. Będę  starał się być aktywny i wspierający – przenosząc
wszystko  to,  co  istotne  do  Warszawy  na  forum  parlamentu.  Także  ważny  do  realizacji  jest
„Program Senioralny”,  który jest znakiem obecnego czasu. Tyle z mojej strony. Przeze mnie
teraz przemawiał także Wicewojewoda A.Jastrzembski, któremu dziękuję za 8 lat fantastycznej,
przyjacielskiej i partnerskiej współpracy. Gdy osobiście nie mogłem być obecny w jakiejś sprawie,
zawsze mogłem liczyć na jego pomoc i zastępstwo. Dziękuję bardzo.
N.Krajczy,  Przewodniczący  Sejmiku: my  również  dziękujemy  panu  Wojewodzie
R.Wilczyńskiemu  i  panu  Wicewojewodzie  A.Jastrzembskiemu  za  współpracę.  Także  składamy
serdeczne gratulacje. 
Zamykam ten punkt.

Ad 7. Informacja o interpelacjach złożonych między sesjami.

N.Krajczy,  Przewodniczący  Sejmiku: w  okresie  od  dnia  8  września  2015r.  do  dnia  26
października 2015r. udzielono odpowiedzi na interpelacje:

*W dniu 29 września 2015 r. wpłynęło uzupełnienie odpowiedzi na interpelację Radnej
Katarzyny Czochary w sprawie połączeń kolejowych na trasie Kędzierzyn-Koźle – Nysa
– Prudnik, której udzielił Członek Zarządu Województwa Opolskiego Tomasz Kostuś.

Pytam, czy odpowiedź jest zadowalająca. K.Czochara – tak.

*W  dniu  30  września  wpłynęło  uzupełnienie  odpowiedzi  na  interpelację  Radnej
Katarzyny  Czochary  w  sprawie  demontażu  torów  bocznicy  kolejowej  nr  294  w
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Głubczycach objętej ochroną zabytków przez Opolskiego Konserwatora,  której  udzielił
Członek Zarządu Województwa Opolskiego Tomasz Kostuś.

Pytam, czy odpowiedź jest zadowalająca. K.Czochara – będę miała jeszcze pytania. Jeżeli można
– to teraz.

N.Krajczy: dopytać pani Radna może. A odpowiedź będzie w punkcie 28. 

K.Czochara: panie Marszałku,pragnę się dowiedzieć, czy zostały złożone odpowiednie dokumenty,
tak  jak  to  było  przedstawiane  na  spotkaniu.  Czyli,  czy  burmistrz  Gminy  Głubczyce  i  Gminy
Głogówek – złożyli wniosek o przekazanie tej linii kolejowej.

*W  dniu  1  października  wpłynęło  uzupełnienie  odpowiedzi  na  interpelację  Radnej
Katarzyny Czochary w sprawie zarządzania drogą wojewódzka Nr 416 w miejscowości
Polska Cerekiew, której udzielił Członek Zarządu Województwa Opolskiego Tomasz Kostuś.

Pytam, czy odpowiedź jest zadowalająca.   K.Czochara – nie. 

N.Krajczy: czy w związku z tym będą jakieś dodatkowe pytania. K.Czochara – tak. Pytam: czy w
związku z odpowiedzią jaką otrzymaliśmy od firmy Orange zostaną podjęte konkretne działania. Bo
tak  jak  wskazywałam  w  mojej  interpelacji  –  lokalizacja  tych  słupów  stanowi  zagrożenie  dla
mieszkańców. One są zamontowane w przejściu dla pieszych.

N.Krajczy: odpowiedź będzie w punkcie 28.

*W dniu 14 września 2015 r. wpłynęła odpowiedź na interpelację Przewodniczącego
Sejmiku  Województwa  Opolskiego  Norberta  Krajczego  w  sprawie  poprawy
infrastruktury  kolejowej  w  powiecie  nyskim  w  ramach  środków  własnych  czy
pomocowych środków unijnych,  której   udzielił  Członek Zarządu Województwa Opolskiego
Tomasz Kostuś.

N.Krajczy: to odpowiedź na moją interpelację. Odpowiedź jest zadowalająca.

*W dniu 28 września 2015 r. wpłynęła odpowiedź na interpelację Radnych: Norberta
Krajczego oraz Romana Kolka w sprawie przebudowy drogi wojewódzkiej Nr 901 na
odcinku Zawadzkie (rondo) do granicy województwa wraz z budową chodników na
całym odcinku, której udzielił Członek Zarządu Województwa Opolskiego Tomasz Kostuś.

N.Krajczy: mnie odpowiedź zadowala. Pytam pana radnego R.Kolka – też. Dziękuję.

W okresie od dnia 8 września 2015 r. do 26 października 2015 r. zostało złożonych 11 interpelacji:

*W dniu  8 września 2015 r. Radny Arkadiusz Szymański złożył interpelację w sprawie
przetargu na zakup taboru szynowego dla Województwa Opolskiego. W dniu 21 września
2015 r. wpłynęła odpowiedź na interpelację Radnego, której udzielił Członek Zarządu Województwa
Opolskiego Tomasz Kostuś.

Pytam, czy odpowiedź jest zadowalająca. A.Szymański – nie. Dopytam w punkcie 28.

*W  dniu   8  września  2015  r.  Radni  Herbert  Czaja  i  Zdzisław  Siewiera  złożyli
interpelację w sprawie połączenia kolejowego Opole – Lubliniec, w tym uruchomienia
postojów kolejowych przewozów pasażerskich w Lisowicach, Pawonkowie i Pludrach.

W dniu 29 września 2015 r. wpłynęła odpowiedź na interpelację Radnych, której udzielił Członek
Zarządu Województwa Opolskiego Tomasz Kostuś.

Pytam, czy odpowiedź jest zadowalająca. Z.Siewiera: w tym miesiącu (w październiku 2015) jako
uzupełnienie do tej interpelacji odbyło się spotkanie Wicemarszałka T.Kostusia z mieszkańcami wsi
Pludry i okolic. Na tym spotkaniu pan Wicemarszałek T.Kostuś  zadeklarował, że od czerwca 2016r.
będzie  uruchomiona  linia  kolejowa  z  przystankami  dla  tych  miejscowości.  Ta  deklaracja  to
odpowiedź, która mnie zadowala. Dziękuję.



*W dniu  8 września 2015 r. Radna Katarzyna Czochara złożyła interpelację w sprawie
obsadzenia niektórych stanowisk  UMWO. W dniu 29 września 2015 r. wpłynęła odpowiedź
na interpelację Radnej, której udzielił Wicemarszałek Województwa Opolskiego Antoni Konopka.

Pytam, czy odpowiedź jest zadowalająca. K.Czochara – nie.  Pytam: pierwsze - skoro umowa
menedżerska pana S. Łągiewki była zawarta na okres trzech lat, to: czy w takim razie na ten okres
pan Wicemarszałek R.  Kolek  przewidywał vacat  na tym stanowisku. Po drugie:  jaki  to  miało
wpływ na działanie pana prezesa S. Łągiewki – skoro jednocześnie pełnił dwa inne stanowiska w
UMWO.

N.Krajczy – dziękuję. Odpowiedź będzie w punkcie 28.

*W dniu 8 września 2015 r. Radna Katarzyna Czochara złożyła interpelację w sprawie
Prezesa Spółki  Suchy Bór.  W dniu 29 września 2015r.  wpłynęła  odpowiedź  na interpelację
Radnej, której udzielił Wicemarszałek Województwa Opolskiego Antoni Konopka.

Pytam, czy odpowiedź jest zadowalająca. K.Czochara – nie. Dopytam w punkcie 28.

*W  dniu 8 września 2015 r. Radna Violetta Porowska złożyła interpelację w sprawie
wytycznych dotyczących domów seniora. W dniu 25 wrzesień 2015 r. wpłynęła odpowiedź na
interpelację Radnej, której udzielił Marszałek Województwa Opolskiego Andrzej Buła.

Pytam, czy odpowiedź jest zadowalająca.  V. Porowska nie do końca, dlatego, że w odpowiedzi
uzyskałam informację,  że Państwo będziecie  się zastanawiali  nad tym  „jaką decyzję podjąć
odnośnie  liczby  ewentualnych  pensjonariuszy  w  Domach  Seniora,  które  będziemy
finansowali z naszego RPO”. Wskazanie, żeby to była liczba tylko 30 pensjonariuszy pochodzi z
Ministerstwa – z Opieki Socjalnej. I niestety to wskazanie nie uwzględnia tzw. „rentowności”. Żeby
Domy Seniora  mogły być rentowne – to z całą mocą zwracam się do pana Marszałka, żeby tego
wskazania  z  Ministerstwa  w  ogóle  nie  brać  pod  uwagę.  Bo  Ministerstwo  wprost  mówi,  że
rentowność jest dla niego bez znaczenia. To my nie możemy nie myśleć przyjaźnie o naszych
przedsiębiorcach,  którzy  będą  te  Domy  Seniora prowadzili,  a  na  które  my  damy  pieniądze  z
naszego RPO.  A więc zwracam się  do pana Marszałka z apelem,  aby głęboko przeanalizować
kwestię tej rentowności.

*W  dniu 8 września 2015 r. Radna Violetta Porowska złożyła interpelację w sprawie
funkcjonowania kilku wielkoprzemysłowych ferm usytuowanych w odległości do 6 km
(2-3-6  km)  od  Graczy  i  Radoszowic  (Gmina  Niemodlin).  W dniu  29  wrzesień  2015  r.
wpłynęła  odpowiedź  na  interpelację  Radnej,  której  udzielił  Wicemarszałek  Województwa
Opolskiego Antoni Konopka.

Pytam, czy odpowiedź jest zadowalająca. V.Porowska:  tak satysfakcjonuje i chciałam  bardzo
podziękować Departamentowi Ochrony Środowiska za to, że udzielił tak szczegółowej odpowiedzi.
I trzymam za słowo, że dostanę informację „co dalej będzie w tej sprawie”.

*W  dniu  8 września 2015 r. Radna Violetta Porowska złożyła interpelację w sprawie
Opolskiego Centrum Rehabilitacji  w Korfantowie.  W dniu 29 wrzesień 2015 r.  wpłynęła
odpowiedź na interpelację Radnej, której udzielił Wicemarszałek Województwa Opolskiego Roman
Kolek.

Pytam, czy odpowiedź jest zadowalająca. V.Porowska: rozumiem, że to temat, który będziemy
analizowali  podczas następnej sesji Sejmiku. Więc będę pytała na następnej sesji i do tego się
„głęboko przygotuję”.  Jestem przekonana,  że  „w tym stanie nie  powinniśmy dokonywać takiej
decyzji”.

*W  dniu  18  września  2015  r.  Przewodniczący  Sejmiku  Województwa  Opolskiego
Norbert Krajczy złożył interpelację w sprawie remontu drogi wojewódzkiej Nr 406 w
miejscowości  Wierzbie,  Gmina  Łambinowice.  W  dniu  9  października  2015  r.  wpłynęła
odpowiedź  na  interpelację  Przewodniczącego,  której  udzielił  Członek  Zarządu  Województwa
Opolskiego Tomasz Kostuś.
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Pytam, czy odpowiedź jest zadowalająca. N.Krajczy:  rozumiem, że pieniędzy nie ma. Nie mogę
uznać odpowiedzi za satysfakcjonującą, ale mam nadzieję, że „jako jeden z tematów” to zostanie
wprowadzone do planu budżetowego na rok następny.

*W dniu 5 października 2015 r. Radny Hubert Kołodziej złożył interpelację w sprawie
wycinki suchych drzew i gałęzi w ciągu dróg wojewódzkich. W dniu 23 października 2015
r.  wpłynęła  odpowiedź  na  interpelację  Radnego,  której  udzielił  Członek  Zarządu Województwa
Opolskiego Tomasz Kostuś.

Pytam, czy odpowiedź jest zadowalająca. H.Kołodziej  – otrzymałem szczegółowe dane w tym
zakresie. I odpowiedź będzie można uznać za zadowalającą jeśli będą uwzględnione decyzje w
zakresie wycinki suchych drzew i gałęzi. To skutek tej nadzwyczajnej suszy, który zwłaszcza jest
widoczny  na  drogach  wojewódzkich.  Sygnalizuję,  że  także  w  przyszłym roku  będą  potrzebne
dodatkowe środki na to zadanie (o tym mówili mi leśniczy). Dziękuję.

*W dniu 5 Października 2015 r. Radny Sławomir Tubek złożył interpelację w sprawie
powołania  zespołu  do  tworzenia  mapy potrzeb zdrowotnych (planu zabezpieczenia
usług zdrowotnych) dla województwa opolskiego.

Interpelacja w trakcie opracowywania.

*W dniu 9 października 2015 r. Radni:  Zdzisław Siewiera, Herbert Czaja, Ryszard Donitza,
Leszek Fornal, Karina Grelich - Deszczka, Roman Kolek, Hubert Kołodziej, Józef Kotyś, Ryszard
Kuchczyński, Elżbieta Kurek, Kazimierz Pyziak, Stanisław Rakoczy, Norbert Rasch, Andrzej Sałacki,
Grzegorz  Sawicki,  Sławomir  Tubek,  Jolanta  Wilczyńska,  Bogdan  Wyczałkowski,  Ryszard
Zembaczyński oraz Zbigniew Ziółko złożyli interpelację w sprawie uruchomienia pociągów
regionalnych w dni robocze do miejscowości Kielcza poprzez przedłużenie połączenia
kolejowego relacji Opole – Zawadzkie – Kielcza i odwrotnie od dnia 1 stycznia 2016 r.
na okres próbny 6 miesięcy z wyłączeniem ferii zimowych i okresu wakacyjnego dla
młodzieży  szkolnej  oraz  w  sprawie   zmiany  załącznika  nr  2.7,  tj.  wykazu  linii
kolejowych,  na  które  wprowadzone  zostały  ograniczenia  ich  użytkowania,  który
stanowi załącznik do Regulaminu w ramach rjp 2014/2015 po dniu 12 grudnia 2015 r.

Interpelacja w trakcie opracowywania.

Ad 8. Interpelacje i zapytania.
N.Krajczy: czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  złożyć  interpelację,  bądź  zapytanie.  Nikt  –
dziękuję. 

Ad  9.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Województwa Opolskiego na lata 2015 - 2022. 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę pana Marszałka o zabranie głosu. 

A.  Buła,  Marszałek  Województwa:  uzasadnienia  do  uchwał  finansowych  przedstawi  Skarbnik
Województwa.

S. Mazur, Skarbnik w ramach prezentacji multimedialnej (tabelaryczne dane liczbowe, zestawienia
liczbowe  itd.)  zapoznał  radnych  z  uzasadnieniami  do  zmian  w  WPF  i  zmian  w  budżecie
województwa na 2015r.

    Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.:  opinie do obydwu uchwał w punkcie 9 i 10 – są
pozytywne.

     N. Krajczy: czy ktoś z radnych chce zabrać głos. Tak proszę.

V.  Porowska: radna  zapytała  o  przyczynę  zmniejszenia  środków  na  wynagrodzenia  dla
zatrudnionych w UMWO.



S.  Mazur,  Skarbnik wyjaśnił,  że  to  skutek  zmniejszenia  pomocy  technicznej  przy  obsłudze
projektów unijnych. 

N. Krajczy: czy jeszcze ktoś ma pytania. Nie widzę.

Po przedłożonym projekcie uchwały przeprowadzono głosowanie.

  Głosowanie 
* kto jest za podjęciem uchwały 

                                         za – 20     wstrzym. - 3     przeciw – 1

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa Opolskiego na 2015
rok.
N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku:  uzasadnienie uchwały i opinia komisji merytorycznej –
były przedstawione powyżej. Czy są tu pytania. Nie ma. 

  Głosowanie 

* kto jest za podjęciem uchwały 

                                         za – 19    (wszyscy głosujący) 

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu na pokrycie
kapitału zakładowego oraz objęcie przez Województwo Opolskie udziałów w kapitale
zakładowym  spółki  z  ograniczoną  odpowiedzialnością,  powstałej  w  wyniku
przekształcenia Szpitala Wojewódzkiego w Opolu – SPZOZ.    

N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę Wicemarszałka R.Kolka o zapoznanie radnych z
uzasadnieniem do projektu uchwały.
R. Kolek, Wicem. Woj: zapoznał radnych z uzasadnieniem, które było przesłane w materiałach
sesyjnych do zapoznania (dołączone do uchwały). 

N. Krajczy, przew. Kom. Zdrow. i Spr. Społ.: opinia komisji merytorycznej jest pozytywna
(przy 1 głosie wstrzymującym).

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: opinia komisji jest pozytywna.

  Głosowanie 
* kto jest za podjęciem uchwały 

                                         za – 22     wstrzym. - 3      przeciw – 0

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.

Ad  12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  drodze
bezprzetargowej  na  rzecz  Wałbrzyskiej  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej  „INVEST
PARK” sp. z o.o. nieruchomości położonych w Skarbimierzu- Osiedlu.  

N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę pana Marszałka o zabranie głosu.

A. Buła, Marszałek Województwa:uzasadnienie przedstawi pan G.Sawicki.

G. Sawicki, Członek Zarządu Woj.: zapoznał radnych z uzasadnieniem do uchwały.

      Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: opinia komisji jest pozytywna.
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N. Krajczy: czy są pytania. Tak, proszę.

R. Zembaczyński: radny zapytał o cel, na który zostanie przeznaczona ta nieruchomość.

G. Sawicki, Członek Zarządu  wyjaśnił, że nieruchomość będzie wykorzystana pod inwestycje
przemysłowe. Po wyjaśnieniach przeprowadzono głosowanie.    

  Głosowanie 

* kto jest za podjęciem uchwały 

                                              za – 26    wstrzym. - 2    przeciw – 0

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad, warunków i trybu udzielania stypendiów w
ramach  programu  pomocy  stypendialnej  realizowanego  w  ramach  projektu  pn.
„Wspieramy najlepszych” realizowanego w ramach Poddziałania 9.1.5  RPO WO 2014
– 2020. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: udzielam głosu Zarządowi Województwa.
G. Sawicki, Członek Zarządu o uzasadnienie poprosił pana Z. Kubalańcę.

Z.  Kubalańca, p.o.  dyr. Dep.  Eduk.  i  Rynku  Pracy:  zapoznał  radnych  z  uzasadnieniem
uchwały. H. Kołodziej, przew. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: opinia komisji jest pozytywna.

      N.Krajczy: czy są pytania. Nie ma. 

  Głosowanie 
* kto jest za podjęciem uchwały 

                                                   za – 26   (wszyscy głosujący)

Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie.

Ad  14.  Podjęcie  uchwały w  sprawie  określenia  warunków,  trybu  przyznawania,
maksymalnej wysokości nagród Marszałka Województwa Opolskiego dla zawodników i
trenerów  za  osiągnięte  wyniki  sportowe  oraz  dla  innych  osób  wyróżniających  się
szczególną  aktywnością  na  rzecz  rozwoju  i  promocji  sportu  w  Województwie
Opolskim. 
N. Krajczy, Przewodn. Sejmiku: proszę Zarząd o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.
G. Sawicki, Członek Zarządu: uzasadnienia do dwóch kolejnych uchwał przedstawi pan Bartosz
Ostrowski.

B.  Ostrowski,  z-ca  dyr.  Dep.  Kult.  Sport.  i  Turyst.:  zapoznał  radnych  z  uzasadnieniami
informując, że te uchwały już funkcjonowały, a obecnie zostały „usprawnione” na podstawie uwag,
które pojawiały się przy realizacji tego typu zadań.

      H. Kołodziej, przew. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: opinia komisji jest pozytywna.

      N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę. Przeprowadzono głosowanie.

 Głosowanie 

*kto z radnych jest za podjęciem uchwały

                                                   za – 25  (wszyscy głosujący)    

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  



Ad 15.  Podjęcie  uchwały w sprawie zasad,  trybu przyznawania i  pozbawiania oraz
wysokości  stypendiów sportowych dla zawodników reprezentujących Województwo
Opolskie za osiągnięte wyniki sportowe.
N.  Krajczy,  Przewodniczący  Sejmiku:  uzasadnienie  było  powyżej. Jeszcze  proszę  komisje
merytoryczną o opinię.
H. Kołodziej, przew. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: również ta uchwała została pozytywnie
zaopiniowana.

 Głosowanie

*kto z radnych jest za podjęciem uchwały

za – 23  (wszyscy głosujący)    

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Ad  16.  Podjęcie  uchwały w  sprawie  nadania  statutu  Wojewódzkiej  Bibliotece
Publicznej im. Emanuela Smołki w Opolu.

N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę o uzasadnienie uchwały.
G. Sawicki, Członek Zarządu: uzasadnienie przedstawi pani  Agnieszka Kamińska.

A. Kamińska, dyr. Dep. Kult. Sport. i Turyst.: zapoznała radnych z uzasadnieniem uchwały.

      H. Kołodziej, przew. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: opinia jest pozytywna.

N. Krajczy: czy są pytania. Tak, proszę.

R. Zembaczyński: czy były przeprowadzone konsultacje społeczne.

A. Kamińska: konsultacji nie przeprowadzano, bo nie było takiej potrzeby.

R. Zembaczyński: myślę, że dobrze byłoby, gdyby związki zawodowe bibliotekarzy taki dokument
zaopiniowały.

      N. Krajczy: czy są jeszcze pytania. Nie widzę. Przystępujemy do glosowania uchwały.

  Głosowanie 
* kto jest za podjęciem uchwały 

                                         za – 21    wstrzym. - 1     przeciw – 1

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.

Ad  17.  Podjęcie  uchwały w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do
sporządzania  zmiany  planu  zagospodarowania  przestrzennego  województwa
opolskiego. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: udzielam głosu Zarządowi Województwa.
W. Zadka, Dyr. Dep. Polityki Region. i  Przestrzennej – zapoznał radnych z uzasadnieniem
dołączonym do projektu uchwały.
E. Kurek, przew. Kom. Polit. Reg. Gosp. i Turystyki: opinia komisji jest pozytywna.
N. Krajczy: czy są pytania. Tak, proszę.
R.  Zembaczyński:  na  posiedzeniu  komisji  dyskutowano  nad  tym problemem i  zasadny  jest
wniosek,  aby  po  obecnych  wyborach  wyposażyć  nowo  wybranych  parlamentarzystów  Ziemi
Opolskiej w akty prawne, które już obowiązują i te, które mają dopiero wejść w życie, aby zostały
odpowiednio  uwzględnione,  bo  w  przeciwnym razie  koncepcja  planu  bez  ich  uwzględnienia  -
„zabije” ten plan zagospodarowania przestrzennego województwa opolskiego.
N. Krajczy: czy są jeszcze pytania. Nie ma. Poddaję uchwałę pod głosowanie:

  Głosowanie 
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* kto jest za podjęciem uchwały 

                                         za – 22    wstrzym. - 2     przeciw – 1

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.

Ad  18.  Podjęcie  uchwały w  sprawie  zmiany  statutu  Samodzielnego  Publicznego
Zakładu Opieki Zdrowotnej Opolskie Centrum Onkologii im. Tadeusza Koszarowskiego
w Opolu.
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę pana Wicemarszałka R.Kolka o uzasadnienie.
R. Kolek, Wicemarszałek poinformował, że wprowadzone zmiany porządkują ten dokument.

N. Krajczy, przewodniczący Kom. Zdrow. i Spr. Społ.: opinia jest jednoznacznie pozytywna.

Przegłosujemy uchwałę.    

                                                                Głosowanie 

* kto jest za podjęciem uchwały 

 za – 25    wstrzym. - 2     przeciw – 0

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.

Ad  19.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  przedstawicieli  Sejmiku  do  Rady
Działalności Pożytku Publicznego Województwa Opolskiego.

N.  Krajczy,  Przewodniczący  Sejmiku: o  uzasadnienie  proszę  dyrektora  Biura  Sejmiku,
pana D. Cedro.
D.  Cedro,  dyrektor  Biura  Sejmiku –  zapoznał  radnych  z  uzasadnieniem  uchwały  (także
przekazanym do zapoznania  pocztą sesyjną).
N.  Krajczy: dodam,  że  zwrócono  się  do  Klubu  Radnych  PiS  o  przedstawienie  swojego
przedstawiciela, ale zgłoszenia nie było. Proszę o zalogowanie się i przegłosowanie uchwały. 

Głosowanie 
* kto jest za podjęciem uchwały 

                                         za – 23      wstrzym. - 1      przeciw – 0

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.

Ad  20.  Informacja z  działalności  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony  Roślin  i
Nasiennictwa w Opolu w 2014 r.

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: wszyscy radni otrzymali „pełną informację”do zapoznania
w materiałach sesyjnych. Dlatego prosimy panią Kierownik Zofię Pietrzak o podkreślenie kwestii
najważniejszych.
Zofia  Pietrzak  -  Kierownik  Oddziału  Terenowego  -  Wojewódzkiego  Inspektoratu
Ochrony Roślin  i  Nasiennictwa w Opolu:  w swoim wystąpieniu  zasygnalizowała  problem
choroby „bakteriozy” wywołany bakterią „Raistonia”. Przypuszczalnie choroba została zawleczona z
materiałem „sadzeniaków” sprowadzonych m.in. z Holandii. I tu jest apel, aby przeprowadzane
były odpowiednie kontrole sprowadzanego materiału z zagranicy i  „żeby z naszego kraju w tym
zakresie nie robić śmietnika”. Zdaniem pani Kierownik wówczas polscy rolnicy nie mieliby kłopotów
z tym związanych. Wskazała również na „rok mszycowy” - plagę mszyc, która jest przyczyną „żółtej
karłowatości  jęczmienia”.  Odpowiedziała  na  pytanie  radnego  radnego  Z.Siewiery  w  sprawie
ochrony lasów przed chorobami grzybowymi,  zwłaszcza zawleczonymi ze Wschodu”,  że w tym
zakresie prowadzona jest odpowiednia lustracja, a nadleśnictwa na terenie województwa prowadzą
zabiegi samolotowe również przeciw grzybom chorobotwórczym.



K. Pyziak, przew. Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi – wyraził opinię, że to
„centralne  służby”,  które  właśnie  reprezentuje  pani  Kierownik  Z.  Pietrzak  –  przepuściły  takie
ziemniaki przez granicę do Polski. Przewodniczący wyraził opinię Komisji, która przeanalizowała
„Informację” i przyjęła materiał przedłożony pod obrady sesji Sejmiku.

N. Krajczy: dziękuję Państwu za przedstawiony materiał. Zamykam ten punkt.

Ad  21.  Informacja  o  działalności  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Jakości  Handlowej
Artykułów Rolno - Spożywczych w Opolu za 2014 r.

N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: również tą informację do zapoznania otrzymali wszyscy
radni województwa. Proszę pana Andrzeja Pawłowicza o syntetyczne zasygnalizowanie spraw
najważniejszych.
Andrzej  Pawłowicz, Opolski  Wojewódzki  Inspektor  –  Jakości  Handlowej Artykułów
Rolno-Spożywczych  w  Opolu: w  skrócie  zasygnalizował  m.in.,  że  wskaźnik  tzw.
„nieprawidłowości” w przeprowadzonych kontrolach jeszcze 6-7 lat temu wynosił 41%, ale od tego
okresu sukcesywnie się obniża, czyli jest coraz lepiej. Po roku 2014 ukształtował się na poziomie
17%. Najczęściej w roku 2014 r. powtarzały się nieprawidłowości, które dotyczyły zaniżonej jakości
produktów spowodowane: większą zawartością wody w większości wędlin, obcymi składnikami w
żywności,  zafałszowana mąki,  także  chleba  (karmelem barwi  się  chleb  i  sprzedaje  jako  chleb
razowy). 
Opinia:  K.  Pyziak,  przew.  Kom.  Roln.  Środ.  i  Rozw.  Wsi:  komisja  przeanalizowała
„informację” i przyjęła dokument przedłożony pod obrady sesji Sejmiku. 
Z.Siewiera, radny zapytał ile firm na Opolszczyźnie  przerabia  ubitą dziczyznę. W odpowiedzi
pana A. Pawłowicza usłyszał, że jest to zadanie, które realizuje Inspekcja Weterynaryjna.
A. Konopka, Wicemarszałek Województwa - zapytał o „ubój rytualny”. W odpowiedzi pana
A.Pawłowicza usłyszał, że ustawa zakazuje takiego uboju, ale przepisy próbuje się „obchodzić”.
Jest to „spychane” z naszej instytucji także na Inspekcję Weterynaryjną, ponieważ przepisy w tym
zakresie są niespójne. W województwie opolskim był tylko jeden przypadek „uboju rytualnego”. 
N. Krajczy: dziękuję. Przechodzimy do następnego punktu. 
                                                                                      
Ad  22.  Sprawozdanie  roczne  z  wdrażania  RPO  WO  2007  –  2013  za  rok  2014
przekazane w czerwcu 2015 r. do Komisji Europejskiej.

N.  Krajczy,  Przewodniczący Sejmiku: sprawozdanie  było  analizowane w dwóch komisjach
merytorycznych. Wszyscy radni otrzymali materiał do zapoznania pocztą elektroniczną. 

A. Buła, Marszałek Województwa: informację przedstawi pani dyrektor K.Bedrunka

                                              Prezentacja multimedialna
                          K.Bedrunka, dyr. Dep. Koordyn. Progr. Operacyjnych, 
               zapoznała w skrócie radnych z informacją przedłożoną pod obrady sesji Sejmiku. 

      Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja przyjęła informację.

R.  Zembaczyński,  wiceprzew.  Kom.  Polit.  Reg.  Gosp.  i  Turystyki.: komisja  przyjęła
informacje z zadowoleniem i satysfakcją.
N. Krajczy: czy są pytania ze strony państwa Radnych. Tak, proszę.
R. Zembaczyński: wydaje mi się, że byłoby dobrze dla komunikacji społecznej, aby pojawiła się
odpowiednia analiza tego materiału (tego gigantycznego programu), która by obrazowała wpływ
na życie mieszkańców województwa opolskiego. To trzeba pokazać w przeliczeniu na 1 mieszkańca
lub na 1000 mieszkańców w strukturze powiatów. W tym programie są rzeczy adresowane ogólnie
do  wszystkich  mieszkańców  (np.  urządzenie  medyczne  z  którego  korzysta  każdy),  ale  są  też
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wydatki  i  pozycje, które były adresowane tylko do lokalnych społeczności.  I  pokazanie tego w
wymiarze przestrzennym byłoby bardzo interesujące. Dziękuję.

N. Krajczy: czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos. Tak, proszę.

A. Konopka, Wicemarszałek Województwa: chciałbym dodać do wypowiedzi pana radnego R.
Zembaczynskiego, że w dniu 22 października br. rozstrzygnęliśmy (ogłosiliśmy) wyniki konkursu na
najlepszą przestrzeń publiczną i właśnie laureaci tego konkursu (ich zgłoszenia) wkomponowują się
w to, o czym pan radny mówił. To są bardzo dobre przykłady dobrze wykorzystanych środków i to
nie tylko w ramach RPO, ale również w ramach PROW 2014-2020.
N. Krajczy: czy są jeszcze pytania. Nie widzę. Przechodzimy do punktu 23.

   
Ad  23.  Informacja: Podsumowanie  projektów  finansowanych  ze  środków  Unii
Europejskiej  realizowanych  przez  Departament  Edukacji  i  Rynku  Pracy  „Szlifujemy
opolskie diamenty” oraz projektów stypendialnych (POKL 9.1.3 oraz POKL 8.2.1) 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: informacje w dwóch kolejnych punktach dotyczące zadań
edukacyjnych przedstawi pan dyrektor Z.Kubalańca – bardzo proszę.
                                                   Prezentacja multimedialna
                                     Z. Kubalańca, p.o. dyr. Dep. Eduk. i Rynku Pracy, 
                                      zapoznał radnych w skrócie z materiałem sesyjnym.

      H. Kołodziej, przew. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: komisja przyjęła „Informację”.

  Bezpośrednio  po  tej  „informacji”  dyrektor  Z.Kubalańca  –  przedstawił  informację  w  punkcie
następnym.   

Ad  24.  Informacja:  Stan  realizacji  zadań  oświatowych  samorządu  województwa
opolskiego  w roku szkolnym 2014/2015.
N.Krajczy: proszę o przedstawienie kolejnej „Informacji”.
                                                 Prezentacja multimedialna
                                 Z. Kubalańca, p.o. dyr. Dep. Eduk. i Rynku Pracy, 
                                   zapoznał skrótowo z „Informacją” w tym punkcie.

     H. Kołodziej, przew. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: komisja również przyjęła tą „Informację”.

     Czy są uwagi do przedstawionych dwóch „Informacji”. Tak, proszę.

    J. Wilczyńska: chcę podziękować panu Marszałkowi za ten projekt „Szlifujemy opolskie diamenty”,
ponieważ w tym zakresie były wymierne efekty dla naszego województwa. Prosimy o dalsze tego
typu programy.

   R. Zembaczyński:  uważam, że należy podjąć program, w którym dalej zostanie wykorzystany
materiał dotyczący „Opolskich diamentów”.

     N.Krajczy: czy są jeszcze pytania. Nie ma. Przechodzimy do następnego punktu.
              

Ad 25. Informacja: Zlecanie działań aktywizacyjnych w I półroczu 2015 roku. 
N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku:  wszyscy radni otrzymali  pełny materiał do zapoznania
pocztą sesyjną. Omawiany był również w komisji  merytorycznej.  Bardzo proszę pana dyrektora
J.Suskiego o zapoznanie nas z przedmiotową  „Informacją”.

Prezentacja multimedialna
     J.Suski, dyr. WUP zapoznał radnych z materiałem 

przedłożonym pod obrady sesji Sejmiku. 

N. Krajczy: dziękuję za omówienie informacji. Proszę o opinię komisji.



E.  Kurek,  przew.  Kom.  Polit.  Reg.  Gosp.  i  Turystyki:  komisji  pozytywnie  zaopiniowała
materiał i przyjęła informację.
N. Krajczy: czy są pytania. Tak, proszę.
K. Czochara: chciałam zapytać, czy w Prudniku jest realizowany ten program.
J.  Suski:  w Prudniku  ten  program jeszcze  nie  jest  realizowany.  Odpowiednią  kwotę  środków
dostaliśmy, natomiast  musimy przeprowadzić  całą  procedurę  przetargową, żeby znowu wybrać
nowego operatora.
K. Czochara:  czy osoby, które biorą udział w tym projekcie i w tym w momencie jeszcze nie
znalazły zatrudnienia – to, czy te osoby nadal są traktowane jako bezrobotne w wykazie PUP.
J. Suski: tak, te osoby nadal mają status osób bezrobotnych.
K. Czochara: a jak taka sytuacja ma się do rozwiązywania problemu bezrobocia – jeżeli np. 120
osób może być zatrudnionych na dwa tygodnie. Tą liczbę 120 osób podał tu pan dyrektor. 
J. Suski: odpowiem tak: firma, która realizuje projekt podjęła takie działania nie tylko po to, aby
zatrudnić kogoś na 14 dni. To jest pierwszy wstępny okres, za który oni mogą dostać „jakąś tam
cząstkę kwoty”.  Natomiast  generalnie  zasada jest  taka,  żeby  doprowadzić  do  zatrudnienia  jak
największą liczbę osób. Jeżeli oni nie wykonają tych 50%-owych wskaźników, to po prostu będą
musieli  zwracać  środki  zgodnie  z  przyjętym  algorytmem  (wynikającym  z  ustawy  o  promocji
zatrudnienia).
K. Czochara: a jaki jest procentowy udział środków z tego projektu na zatrudnienie potencjalnych
pracowników oraz na prowadzenie biur takiej Agencji Pracy.
J. Suski:  ustawodawca przyjął zasadę – że to jest trzykrotna średnia z roku 2014 - (11.300 zł
podzielone przez 3 i to by było około 3.300 zł.). Czyli wg ustawodawcy operatorowi należy się taka
kwota. Ale tam nie ma przydziału środków „na biuro”. Oni dostają za doprowadzenie do stanu
zatrudnienia danej osoby. Jeżeli nie doprowadzą do tego w określonym czasie, to muszą zwracać
środki. 
R. Zembaczyński: chciałem wyrazić opinię, bo na komisji przez godzinę słuchaliśmy wykładu na
ten temat. Dla mnie tu jest jeden wniosek:  jest to eksperyment ekskluzywny, piekielnie
trudny – adresowany do najbardziej poszkodowanych ludzi. Dla tych ludzi w ogóle myśl, że można
pójść do pracy „nie świta już od dawna”. Uważam, że przystąpienie do tego programu jest „godne
podziwu”. Dziękuję.
N. Krajczy: dziękuję. Czy jeszcze ktoś ma pytania. Nie widzę. Zamykam ten punkt.
         
Ad  26.  Informacja:  Ekonomia  społeczna  w  województwie  opolskim  –  szanse,
zagrożenia i perspektywy rozwoju.
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: materiał sesyjny przesłano radnym pocztą meilową do
zapoznania. W zastępstwie pana dyrektora Adama Różyckiego, dyrektora ROPS w Opolu
– informację przedstawi pani Beata Mierzejewska.
                                               Prezentacja multimedialna
                             Pani Beata Mierzejewska – reprezentując ROPS w Opolu
                     zapoznała radnych z materiałem przedłożonym pod obrady sesji Sejmiku.
N. Krajczy,  przew. Kom. Zdrow. i  Spr.  Społ.:  komisja  po przeanalizowaniu „Informacji”  -
przyjęła ten dokument.

Czy są pytania. Nie widzę. Jeśli nie stwierdzę sprzeciwu, to uznam, że Sejmik przyjął „Informację”.
Radni województwa przyjęli dokument.

Ad  27.  Informacja na  temat  oświadczeń  majątkowych  radnych  województwa
opolskiego złożonych Przewodniczącemu Sejmiku Województwa Opolskiego w 2014 i
2015 roku oraz Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez osoby
zobowiązane do  ich złożenia Marszałkowi Województwa Opolskiego.
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N.  Krajczy,  Przewodniczący  Sejmiku:  informuję  Państwa,  że  w  sprawie  oświadczeń
majątkowych złożonych tak do Przewodniczącego Sejmiku jak i do Marszałka Województwa – nie
stwierdzono nieprawidłowości. Czy są uwagi. Nie ma. Dziękuję.

Ad 28. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
N. Krajczy: proszę Wicemarszałka R.Kolka o udzielenie odpowiedzi dla pani radnej K.Czochary i
pani radnej V.Porowskiej.
R. Kolek: pytanie pierwsze:  w odniesieniu do interpelacji pani radnej K.Czochary złożonej w
dniu 8 września 2015r. w sprawie obsadzenia stanowisk w UMWO – pytano, czy „możliwe było
zawarcie umowy na trzy lata z panem S.Łągiewką  na zarządzanie spółką w Suchym Borze. Także
czy  Zarząd  brał  pod  uwagę  tak  długi  vacat  na  stanowisku  dyrektora  Departamentu  Zdrowia.
Odpowiadam: nie. Zatrudnienie na tym stanowisku miało charakter czasowy od samego założenia i
było przyczyną tego,  aby: po pierwsze:  jak już odpowiadaliśmy na tą interpelację – to było
obniżenie  kosztów funkcjonowania  spółki.  Po  drugie:  także  w  UMWO zaproponowanie
przesunięcia  pana  Dyrektora  S.Łągiewki  na  stanowisko  Pełnomocnika  Marszałka  ds.
koordynacji polityki społecznej –  miało na celu także obniżenie kosztów po stronie
samorządu województwa.  Dlatego, że wynagrodzenie zaproponowane panu S.Łągiewce było
niższe od wynagrodzenia jakie pobierał jako dyrektor Departamentu Zdrowia. W odpowiedzi na tą
interpelację  już informowaliśmy panią Radną,  że w tym czasie  zadania nadzoru i  prowadzenia
Departamentu Zdrowia przyjęli: zastępca dyrektora pani Irena Barczyk i ja osobiście  wzmocniłem
tam  nadzór  i  współdziałałem  w  realizacji  zadań  statutowych  Departamentu  Zdrowia.  To
przesunięcie miało na celu delegowanie pana S.Łągiewki jako osoby znającej specyfikę
funkcjonowania  Zespołu  Ośrodków  Rehabilitacyjnych  z  siedzibą  w  Suchym  Borze.
Także to, że trwała procedura zbycia udziałów w tej spółce i przewidywany okres był trudny. A że
umowa została zawarta  na trzy  lata  – to miało  to  na celu -  bezpieczne prowadzenie sprawy.
Natomiast sam sposób rozwiązania tej umowy – jak Pani radna zapewne wie, a jak nie
– to chętnie uzasadnimy to i odpowiemy w dodatkowej odpowiedzi na tą interpelację
– to rozstaliśmy się z panem S.Łągiewką – jako prezesem spółki – praktycznie rzecz
biorąc na wniosek pana Prezesa bardzo szybko. Tak, że zawarcie umowy na ten okres
trzech lat nie miał tutaj żadnego znaczenia. 

Pytanie drugie: dotyczyło kwestii, że pan S.Łągiewka pełnił w UMWO dwie różne funkcje.
Odpowiadam:  nie było momentu, aby pan S.Łągiewka pełnił jednocześnie dwie różne
funkcje. Ponieważ z chwilą  zatrudnienia w Gabinecie Marszałka,  pan S.Łągiewka przestał być
dyrektorem  Departamentu  Zdrowia.  Nie  mógłby  przecież  sam  siebie  nadzorować.  Dlatego
zaproponowano takie, a nie inne rozwiązanie.
K. Czochara: czy mogę dopytać.
N. Krajczy: może pani Radna dopytać, ale przypominam, że w tym punkcie 28 – nie ma dyskusji.
Nie ma także nowych pytań.  Jeżeli  są jeszcze według pani Radnej rzeczy niedopowiedziane w
ramach tych dwóch kwestii (przed chwilą poruszanych przez Wicemarszałka) – to można prosić o
uzupełnienie.  Ale  to  nie  może być dyskusja.  Bo nowy „wniosek”  musiałby być przegłosowany
wcześniej - w punkcie 7.
K.  Czochara:  na  marginesie  powiem,  że  nie  składałam  wniosku,  bo  wiedziałam,  że  będzie
przegłosowany negatywnie (oddalony). Wszystkie moje wcześniejsze wnioski były oddalane.
 
Dopytuję:  to  panie  Wicemarszałku  R.Kolek:  skoro  przy  tym  przesunięciu  pana  S.Łągiewki
kierowaliście się kwestią finansową, czyli chcieliście zaoszczędzić środki finansowe – to dlaczego
stworzono dwa stanowiska. Bo z informacji,  które uzyskałam pan S.Łągiewka pełnił stanowisko
„Pełnomocnika”, a drugie stanowisko to był „Koordynatorem”. To jak to się ma do oszczędności.



Następna kwestia: jak to się ma do efektywnego zarządzania spółką, która tak naprawdę była w
bardzo  ciężkiej  sytuacji.  Jaki  to  miało  wpływ  na  prace  na  stanowisku  „Prezesa  spółki”  i
„koordynatora” - jednocześnie.
N. Krajczy: panie Wicemarszałku proszę o odpowiedź.
R. Kolek: po pierwsze - takiej sytuacji, o której Pani mówi, że pan S.Łągiewka był oddelegowany
ze stanowiska dyrektora Departamentu Zdrowia i niejako miał zajmować w Urzędzie dwa różne
stanowiska w Gabinecie Marszałka – jest absolutnie niezgodne z prawdą. Takiej sytuacji nigdy
nie było. I my to damy na piśmie, żeby tutaj nie było żadnej wątpliwości. Jak również
na te wątpliwości, które Pani w tej chwili złożyła - udzielimy odpowiedzi na piśmie.   

N. Krajczy: pamiętamy, że w tym punkcie nie ma dyskusji.

K. Czochara: ja tylko pytam. Pytam, czy w takim razie UM nie dysponował inną osoba, która
mogłaby  pełnić  funkcję  prezesa  spółki.  Czy  pan  S.Łągiewka  wykazał  się  tak  bardzo  wysoką
kompetencją, że po prostu była to osoba nie do zastąpienia. Tym bardziej, że w lipcu tego roku
pan S.Łągiewka sporządził „źle ofertę” i z informacji jakie uzyskałam – to był powód rezygnacji.
Został  powołany  nowy  prezes  (pan  Drabik)  do  dokończenia  tej  misji,  którą  miał  pełnić  pan
S.Łagiewka. Czy to prawda?
N. Krajczy: panie Marszałku – proszę o krótkie odpowiedzi. A jeżeli nie – to proszę na piśmie.

A. Buła, Marszałek Województwa: myślę, że to wszystko zostało zaprotokołowane. To są już
tak bardzo szczegółowe pytania i prośba o wyciąg z protokołu. Pani radna K.Czochara wybaczy, że
nie  udzielimy teraz  odpowiedzi  z  tej  przyczyny,  że teraz  tego nie  wiemy.  I  pozwolimy  sobie
odpowiedzieć na następnej sesji.
K. Czochara: panie Marszałku, Państwo dobrze wiecie, że oferta, którą złożył pan S.Łągiewka nie
została w pierwszym etapie przyjęta przez NFZ. 
A. Buła: również dołączymy to wyjaśnienie.
K. Czochara: to, że pan Drabik został powołany na prezesa, to też wiecie – prawda.
N. Krajczy: ja  mam taką prośbę.  Bo jest  coś  takiego – jak  ochrona dóbr  osobistych.  I  pan
S.Łągiewka,  który  w tej  chwili  siedzi  i  nic nie  robi – w każdym momencie może odpowiednio
zareagować: prawnie.
K. Czochara: to bardzo proszę – może reagować prawnie. Ja pytam, a nie naruszam niczyich dóbr
osobistych. I mam takie prawo.
N. Krajczy: prawo ja mam, bo na razie jeszcze ja prowadzę tą sesję Sejmiku. Panie Marszałku
oddaję Panu głos.
A. Buła, Marszałek Województwa: oczywiście wszyscy Państwo Radni macie prawo pytać, a
my mamy obowiązek odpowiedzieć. Ja nie chcę uciekać od obowiązku odpowiedzi. Tylko jeżeli pani
radna życzy sobie dołączyć protokół oceny wniosku z NFZ, który złożył pan S.Łągiewka – to my go
dołączymy. Ale na dzień dzisiejszy nie mogę się poddać tej retoryce z Pani strony, że ja powiem tak
lub nie, bo ja po prostu w tym momencie tego nie wiem. Dziękuję. Odpowiemy na piśmie.

B. Poliwoda, dyrektor Wojewódzkiego Zarządu Dróg: jeżeli chodzi o te „nieszczęsne słupy” -
to chcę powiedzieć,  że one znajdują się  w pasie drogowym – legalnie.  I  na tym polega cały
problem. Przed wielu laty, czyli w latach siedemdziesiątych – tak niestety budowano. W tych latach
przy  programie  telekomunikacyjnym  zostały  one  zlokalizowane  w  pasie  drogowym.  I  to  tak
nieszczęśliwie,  że zdecydowana większość (tam ich jest  kilkanaście)  znajduje się  po prostu w
środku chodnika, a część (chyba trzy) na „takiej opasce”, która biegnie wzdłuż nieruchomości. Ta
opaska  ma  wielkość  w  granicach  70  cm  i  one  tam  są  zlokalizowane.  Myśmy  podjęli  próbę
zwrócenia się do właściciela tych urządzeń, aby na swój koszt przeniósł te urządzenia, ponieważ

17



utrudniają  poruszanie  się  i  są  zagrożeniem  w  bezpieczeństwie  ruchu  drogowego.  Dostaliśmy
odpowiedź, że telekomunikacja (konkretnie Orange) nie widzi w tej chwili takiej potrzeby. Słupy są
w pasie drogowym legalnie i  zapewniają łączność okolicznym mieszkańcom. Po otrzymaniu tej
odpowiedzi  i  kolejnej  interpelacji  pani  Radnej  na ten temat  – podejmujemy jeszcze raz próbę
zwrócenia  się  do  właściciela  sieci,  aby  ten  temat  podjął.  Być  może  głębiej  i  zasadniej  to
uargumentujemy – bo również chodnik służy miejscowej społeczności.
K.  Czochara: na  ostatniej  sesji  poruszyłam właśnie  ten  problem i  wtedy też  usłyszałam,  że
Państwo złożycie ponowne pismo do firmy Orange. Upłynął już ponad miesiąc czasu. To w takim
razie  Państwo  podejmujecie  „próby”,  czy  Państwo  złożyliście  już  odpowiednie  pismo,  które
uzasadnia  konkretnie  konieczność  usunięcia  tych  słupów.  A  to  dlatego,  że  kilka  słupów  jest
umieszczone w przejściu dla pieszych, którzy muszą wychodzić na drogę wojewódzką, gdzie jest
bardzo duże natężenie ruchu. Pytam?
B. Poliwoda: do właściciela sieci wychodzi od nas pismo w tym tygodniu. Do tej pory takie pismo
nie wychodziło.
K.  Czochara:  w  takim  razie  proszę  mi  odpowiedzieć,  bo  na  ostatniej  sesji  usłyszałam  od
Wicemarszałka T.Kostusia – że takie pismo zostanie sporządzone i  przesłane do firmy Orange.
Minął miesiąc czasu, to co Państwo zrobiliście w tej sprawie.
B. Poliwoda: być może, że upłynął miesiąc czasu. Natomiast mamy pełną świadomość tego, że
„jest to walka z wiatrakami”. Bo jak nie wiadomo o co chodzi, to chodzi o pieniądze. I te pieniądze
albo  wydatkują  podatniczy  i  przy  modernizacji  drogi  będzie  ta  sieć  telekomunikacyjna
przebudowywana, albo zrobi to właściciel  urządzenia. A właściciel  urządzenia nie kwapi się do
tego. W związku z tym prawdopodobnie jak znam życie, to w momencie kiedy drogowcy ze smołą
będą wchodzili  do miejscowości,  to właściciel  tych urządzeń poda warunki,  na których można
przebudować sieć.
K. Czochara: w takim razie pytam: czy UMWO kwapi się do rozwiązania tego problemu, skoro do
tej pory nie złożono odpowiedniego pisma. Bo ja to widzę tu trochę inaczej.
N. Krajczy: proszę, ale nie o sugestie.
K. Czochara: to jest pytanie Panie Przewodniczący.
N. Krajczy: bardzo proszę niech pani Radna nie podnosi głosu. Czegoś takiego jeszcze tu nie
było, o czym parokrotnie mówił pan Radny R.Zembaczyński.
B. Poliwoda:  informuję Panią Radną, że usilnie staramy się rozwiązać ten problem. Ale to nie
dotyczy tylko jednej miejscowości, ale całego województwa. Tak po prostu kiedyś było. Z moich
doświadczeń  mogę podkreślić,  że  wszędzie  tam,  gdzie  staramy  się,  aby  właściciel  urządzenia
wyprowadził je z pasa drogowego – jest to nieskuteczne. Porządkujemy tą sytuację dopiero w
trakcie przebudowy drogi.

N.  Krajczy:  było  jeszcze  pytanie  pani  Radnej  K.Czochary  w  sprawie  demontażu  torów
bocznicy  kolejowej.  Czy  złożono  odpowiednie  dokumenty  w  Gminie  Głubczyce  i
Głogówek.
B.  Horaczuk,  dyrektor  Departamentu Infrastruktury  i  Gospodarki:  mam potwierdzoną
informację z Dyrekcji  Zakładu Linii Kolejowych w Opolu – że takie wnioski samorządy Głubczyc i
Głogówka złożyły. Pani radna K.Czochara była osobiście na spotkaniu, na którym rozmawialiśmy o
tym, żeby gminy skierowały już konkretne wnioski o przejęcie infrastruktury tych linii. I to już jest
w toku. Osobiście mam spotkanie z panem dyrektorem Graczykowskim w przyszłym tygodniu i już
będę znał dalszą procedurę i harmonogram działań na styku: PLK - Gminy Głogówek - Gminy
Głubczyce. Dziękuję.
K. Czochara: dziękuję.
N. Krajczy: zamykam punkt. Przechodzimy do „wolnych wniosków”.

Ad 29. Wolne wnioski.



N. Krajczy: czy ktoś chciałby zabrać głos. Tak, proszę.
K. Czochara:   pan Wicemarszałek R.Kolek jeszcze nie odpowiedział na pytanie, które zadałam
bodajże w punkcie 7. 

R.  Kolek:  na dwa zadane przez  panią  Radną  pytania  odpowiedziałem.  Natomiast  na pytanie
dotyczące interpelacji  złożonej  w sprawie „Prezesa Spółki  Suchy Bór” -  odpowiedziała Pani  na
początku, że odpowiedź Pani nie satysfakcjonuje i dopyta Pani w tej drugiej części (punkt – 28).
Ale pytanie nie padło. Odpowiedziałem na wszystkie postawione przez Panią pytania.
N. Krajczy: dziękuję. Zamykam ten punkt.

Ad 30. Komunikaty.
N. Krajczy: informuję Państwa, że następna XI sesję Sejmiku Województwa Opolskiego chciałbym
zwołać w dniu 24 listopada 2015r. - wtorek – godz. 10.00
Chciałbym jeszcze państwa poinformować, że Prezydent RP pan Andrzej Duda w dniu dzisiejszym
podpisał ustawę o zawodzie fizjoterapeuty, na którą adepci tego zawodu czekali niemal 10 lat. Jak
byłem senatorem to  odznaczono  mnie  wyróżnieniem „Zasłużonego  dla  fizjoterapii”  i  cały  czas
nosiłem to odznaczenie do tego momentu. I w dniu dzisiejszym tą odznakę przenoszę w inne
miejsce i już jej nie będę nosił. To niejako na znak protestu, bo otrzymałem to odznaczenie, a
niewiele mogłem im pomóc.  Ta ustawa jest  bardzo ważna dla  tego zawodu, także ważna dla
Państwa.

Ad 31. Zamknięcie obrad.
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: zamykam X sesję Sejmiku Województwa Opolskiego w
dniu 27 października 2015r. Dziękuję Państwu za udział w obradach.

Obrady zakończono o godz. 13.00

Protokołował:

Marian Wójcik

Sekretarz obrad:

Radny Kazimierz Pyziak

19


